



# Sentinel

## Shirediin ang kasingkasing, Balay!

Ang pagkasiguro, ang pagbati nga luwas usa ka panguna nga konsiderasyon kung mobalhin sa usa ka dako nga komunidad sama sa usa ka, '**Shire**'! Ang usa ka Custodian Guardian Shire adunay, 'Sentinel community service'(Scs)! Sentinel: patrol, guwardiya, giya, tabang, pagtaho, tren, pagpatuman sa mga regulasyon sa Shire. Alang sa mga paglapas sa, 'Balaod' kauban nila, 'PMRs(Mga serbisyo sa Probinsya, Marshall, Ranger).

Ang Sentinel usa ka agianan sa karera alang sa He and She. Kini gibase sa custodian guardian apprenticeship career path template: Apprenticeship > kasinatian sa trabaho > dugang pagtuon > promosyon sa seniority > kasinatian sa trabaho > dugang nga pagtuon > promosyon sa seniority > trabaho.....

Sentinel ang magdesisyon kung pila, 'Neighborhood Watch Community' (NWC) a Shire nagkinahanglan. Sila nangalagad, nagbansay, naggiya sa matag, NWC. Ang usa ka boluntaryo sa NWC usa ka gilauman sa komunidad! Pagkinabuhi sumala sa gipaabot sa komunidad.



Ang matag Custodian Guardian nga komunidad usa ka 'Neighborhood Watch Community' nga nagsuporta sa lokal nga Pagpatuman sa Balaod. Pag-obserbar, pagrekord, pagreport, pagtabang sa Sheriff! Mahimong kinahanglan nga maghimo mga sibilyan nga pag-aresto. Kini ang imong komunidad itago kini nga luwas alang sa imong pamilya, ...

**Hinumdomi!** Kung ang ilang usa ka Disaster, gubat,.. Ang NWC gisagol sa, 'PDEc (Provincial Defense and Emergency center).

---

**Sentinel Kredo:** Ang usa ka Sentinel kay nagpameligro sa ilang kinabuhi alang sa ilang komunidad kaysa pagpatay sa usa ka miyembro sa komunidad.

---

Si Sentinel usa ka empleyado sa Shire sa departamento sa Sheriffs. Ang pagbansay sa Sentinel mahitabo 1 ka adlaw sa usa ka semana sa usa ka 'PDEc' (Provincial Defense Emergency center). **Hinumdomi!** Ang tanan nga mas dako nga Shire adunay 1 o daghan pa nga 'PDEc'.



Sentinel 1 ka adlaw sa usa ka semana nga pagbansay sa 'PDEc': 1 ka adlaw nga pagbansay magsugod sa 1 ka oras human sa pagsubang sa adlaw ug matapos 1 ka oras sa dili pa mosalop ang adlaw nga adunay 3 ka pahulay: Sayo nga adlaw snack, Paniudto, Late day snack. Ang pagbansay naglangkob sa 7 nga mga hilisgutan:

1. Teknik sa pagdakop, Pagsulat sa report
2. Baton nga teknik, crowd control
3. Panglawas sa komunidad, polusyon
4. Pagmartsa, pagmentinar sa lawas

## 5.Sentinel Unang Tabang 6.Dili armado nga depensa 7.Gigamit ang Stun Weapons.

Kini mao ang mandatory alang sa matag Shire empleyado sa pagtambong 1 ka adlaw sa usa ka semana Sentinel pagbansay-bansay sa 'PDEc'. Hangtod sa ilang pagretiro. Mahimong exempted ang usa ka empleyado (pagkabalado, kahimsog) gikan sa 1 o labaw pa nga mga hilisgutan.

Mga Katungdanan sa Sentinel: Ang sentinel nagdumala sa ubos hangtod sa tunga nga peligro nga guwardiya, mga katungdanan sa patrol. Ang pagbantay kay ulitawo (1) katungdanan. Kasosyo ang patrol (2) katungdanan. Ang pagkontrolar sa panon naglangkit ug labaw pa sa 2. Ang 'Sheriff Lawyer pool' naghatag sa tanan nga opisina ug legal nga kawani sa paghimo, pagpatuman ug pagpatuman sa mga regulasyon sa Shire.

Sa katungdanan o wala sa katungdanan ang usa ka Sentinel magreport sa bisan unsang kontra sosyal nga pamatasan (krimen, polusyon, bandalismo) ug i-report ang bisan unsang makita nga isyu sa kahimsog ug kaluwasan sa komunidad. Si Sentinel modakop tungod sa gituohang nabungkag nga mga paglapas ug gituohang nahimo nga mga krimen. Unya manawag sa iyang estasyonan aron magpatrolya aron kuhaon ang mga dinakpan. Kung dili magbantay o magpatrolya ang Sheriff mahimong magtudlo sa ubang mga katungdanan.

Sentinel outfit: Ang Sentinel nagsul-ob og gray nga kolor nga camouflaged nga sapot nga adunay bulag nga bakus, gwantes ug botas sa bombero. Ang helmet adunay transition visor, mikropono ug video camera. Ang nagbitay sa bakus usa ka baton, stun gun ug posas nga strap.

Sa usa ka Shire emergency matag 'Sertipiko sa Sentinel' naghupot (kaniadto nga mga empleyado, mga retirado, ...) mahimong tawagon sa katungdanan isip Sentinel.

## Sentinel nga karera para sa He

Human siya nakaangkon og 'Diploma sa PheC Boy School'. Siya karon nagsugod sa usa ka Sentinel Apprenticeship. Nag-eskwela siya sa 'PHeC Apprentice College' 1 ka adlaw kada semana. Human makompleto makakuha og 'PHeC Trade Certificate'. Bayad, **wmw1**

18 anyos Siya mitambong sa 1 ka tuig nga compulsive 'Community Emergency service' (CE). Human sa 'CE', usa ka 'Sertipiko sa Ambulansya' gi-isyu. Pagkompleto sa tuig nga ang usa ka lalaki nahimong hamtong nga nagminyos, nagsugod sa usa ka pamilya. Nagsugod siya sa trabaho isip 'Sentinel' (**wmw2**). **Hinumdomi!** Kung kwalipikado, ang promosyon moabut kung adunay pagbukas. Ang labing senior nga kwalipikado nakakuha sa trabaho. Walay mga eksepsiyon.

Human sa 3 ka tuig nga kasinatian sa trabaho isip 'Sentinel' kwalipikado nga mahimong 'Senior nga sentinel' (**wmw3**). Gipasiugda sa seniority!

Human sa 3 ka tuig nga kasinatian sa trabaho isip 'Senior sentinel' kwalipikado sa pagtambong 'PheC Technical College' nagkita 'Sertipiko sa Superbisor'. Kung adunay pagbukas nga gipasiugda sa 'Abogado' (**wmw4**). Apil sa 'Sheriff Lawyer pool'.

Human sa 3 ka tuig nga kasinatian sa trabaho isip 'Abogado' kuwalipikado alang sa 'PDEc Leadership College' nagkita 'Diploma sa Lider'. Pagkahuman sa usa ka pagbukas nga gipasiugdahan sa 'Senior nga Abogado' (**wmw5**). Bahin sa 'Sheriff Lawyer pool'.

Human sa 3 ka tuig nga kasinatian sa trabaho isip 'Senior Lawyer' kuwalipikado alang sa 'PDEc Leadership College' nagkita 'Diploma sa Manager'. Kung adunay pagbukas nga gipasiugda sa 'Sheriff' (**wmw6**). Kabahin sa 'Sheriff Lawyer pool'.

Human sa 3 ka tuig nga kasinatian sa trabaho isip 'Sheriff' kuwalipikado sa pagtambong 'PDEc Leadership Camp' nagkita 'Administrator Degree'. Kung adunay pagbukas nga gipasiugda sa 'Senior Sheriff' (**wmw7**). Apil sa 'Provincial Adviser pool'.

### Sentinel nga karera para sa She

Human makompleto niya ang usa ka 'Balaan nga Kasal' Kontrata'. Adunay usa ka 'Medical and Education Trade Certificate'. Nagsugod siya sa trabaho isip 'Sentinel' (**wmw2**). Kung kwalipikado, ang promosyon moabut kung adunay pagbukas. Ang labing senior nga kwalipikado nakakuha sa trabaho. Walay eksepsiyon.

Human sa 1 ka tuig nga kasinatian sa trabaho isip 'Sentinel' kwalipikado nga mahimong 'Senior nga sentinel' (**wmw3**).

Human sa 1 ka tuig nga kasinatian sa trabaho isip 'Senior sentinel' kuwalipikado sa pagtambong 'PheC Technical College' nagkita 'Sertipiko sa Superbisor'. Kung adunay pagbukas nga gipasiugda sa 'Abogado' (**wmw4**). Apil sa 'Sheriff Lawyer pool'.

Human sa 1 ka tuig nga kasinatian sa trabaho isip 'Abogado' kuwalipikado sa pagtambong 'PDEc Leadership College' nagkita 'Diploma sa Lider'. Kung adunay pagbukas nga gipasiugda sa 'Senior nga Abogado' (**wmw5**). Kabahin sa 'Sheriff Lawyer pool'.

Human sa 1 ka tuig nga kasinatian sa trabaho isip 'Senior Lawyer' kwalipikado alang sa 'PDEc Leadership College' nagkita 'Diploma sa Manager'. Pagkahuman sa usa ka pagbukas nga gipasiugdahan sa 'Sheriff' (**wmw6**). Kabahin sa 'Sheriff Lawyer pool'.

Human sa 1 ka tuig nga kasinatian sa trabaho isip 'Sheriff' kuwalipikado sa pagtambong 'PDEc Leadership Camp' nagkita 'Administrator Degree'. Kung adunay pagbukas nga gipasiugda sa 'Senior Sheriff' (**wmw7**). Apil sa 'Provincial Adviser pool'.

Ang pipila ka mga tawo dili mahimong trabaho sa Shire: Alkohol, Katoliko (**tan-awa ang Christian Brothers**), kriminal (**cage rehabilitator**), sugarol, tighupot sa non public education Certificates, mental disability, sexual disability, overweight, smoker, user of hallucinating substances.

Sentinel nga naggamit ug dili angay nga puwersa sa dihang dakpon o panahon sa panon

ang kontrol gibadlong ug gipaubos. Ang sentinel nga nagpatay, napakyas sa pagpanalipod, gipalagpot ug gikulong. Walay luna alang sa 'Killers' sa pagpatuman sa Balaod. Ang Marshall Code magamit.

Aron makabaton og Hustisya kinahanglan nimo ang mga Balaod, nga gihimo sa Gobyerno ug gisuportahan sa mga Korte. Ang mga balaod kinahanglan nga ipatuman. Ang giingon nga mga paglapas sa Mga Lagda giimbestigahan sa, Opisina ni Marshall (Probinsya). Ang giingong mga paglapas sa mga Regulasyon giimbestigahan sa, Sheriffs' Office (Shire).

Human mapasaka ang mga kaso: Ang Sheriff (Shire) nagtakda ug petsa (30 ka adlaw ang milabay) kung ang mga sumbong madungog sa 'Chambers'. Ang Sheriff unya mopili gikan sa grupo sa mga Abogado, 5. 1 ang molihok isip Magistrate, 1 isip Accuser, 1 isip Guide, 1 isip clerk ug 1 isip Procurer.

Ang katuyoan sa mga Korte mao ang pag-establisar sa 'Pagkasala' o 'Pagkawala sa Pagkasad-an' alang sa giingong mga paglapas sa mga Lagda (Balaod sa probinsya) o Mga Regulasyon (Shire Law) Usa ka himan nga gigamit sa pagtukod, kung adunay mga paglapas, mao ang pag-establisar sa 'Kamatuoran'. Ang kamatuoran makit-an pinaagi sa panangkunsabo dili kontra.



**Hinumdomi!** Ang dili makiangayon, dunot nga adversarial Court-system gipulihan sa:

'Just' Fair, nagkunsabo nga sistema sa Korte nga nagtukod, 'Kamatuoran' !

Kung mahitabo ang mga butang o panghitabo Ang hustisya mao ang pagtukod: Kamatuoran!

**Unsay nahitabo ?**

Unsay hinungdan sa nahitabo? Naapil ba ang pagkaignorante sa tawo? Naapil ba ang pagpabaya sa tawo? Naapil ba ang pagkadaotan sa tawo?

Unsaon paghatag ug hustisya pinaagi sa kompensasyon ug rehabilitasyon.

Unsang mga leksiyon ang makat-onan niini nga panghitabo?

**SHC** : 'Ang Shire Hearing Chamber' nagsulay sa mga Kaso nga kung matukod ang 'Guilt' ang 'MS R' isilbi sa Shire Rehabilitation.

Human makit-an ang 'Kamatuoran' Ang mga Biktima naghimo ug Pahayag nga naglakip sa hangyo sa bayad. Ang Mahistrado unya miretiro sa 1/2 ka oras aron maandam ang Hustisya, 'Paghukom (gipatuman ang mandatory sentencing)' ug 'Kompensasyon'. Mga Apela sa Akusado (Paghukom) ug mga Biktima (Kompensasyon) kinahanglan nga ibutang sa sulod sa 3 ka semana. Ang mga apela gihimo sa samang Korte. Apan lahi nga Magistrate.

**AShire** adunay 2 ka matang sa rehabilitasyon, 'Education Rehab (ESR) ug Katungdanan Rehab' (DSR). Ang duha ka rehabilitasyon alang sa 3 ka grupo sa edad, tin-edyer,

juvenile ug hamtong. Tin-edyer (8-14)  
Sa dihang gibalhin ang 15 sa Juvenile  
Rehab! Juvenile (Siya 14-17, Siya 14-18)  
Sa dihang 17+(Siya), 18+(Siya) gibalhin  
sa (PR) Provincial Rehab!



**Hinumdomi!** Ang rehabilitator kinahanglang mobayad alang sa rehabilitasyon. Ang mga tin-edyer nga ginikanan nagbayad 100%. Juvenile pay 50%, parents pay 50%.

## Edukasyon Shire Rehab (ESR)

Ang Rehab sa Edukasyon mao ang 1<sup>st</sup> sa Rehabilitation scale. Kini usa ka non-cage rehab. Ang rehabilitator magpabilin sa balay sa tibuok gabii (bayad sa rehabilitasyon). Ang Education Rehabilitator gikuha gikan sa balay 6 ka adlaw sa usa ka semana 1 ka oras human sa pagsalop sa adlaw (TT) sa pagbuhat sa 5 ka adlaw sa serbisyo sa komunidad +1 ka adlaw sa edukasyon. Ang rehabilitator adunay matag 2 ka oras matag 10 ka minuto (Toilet, pagkaon, ilimnon) buwag. 1 ka oras sa dili pa mosalop ang adlaw (TT) gidala sa balay ang rehabilitator.

### Mga Katungdanan sa Shire Rehab (DSR)

Ang mga Katungdanan Rehab kay pinaagi sa edukasyon ug mga katungdanan. Ang bayad sa rehabilitator alang sa rehab. Ang usa ka Duties Rehabilitator gikuha gikan sa balay 1 ka oras pagkahuman sa pagsubang sa adlaw (TT), adlaw 1 sa semana. Paghimo ug 5 ka adlaw nga serbisyo sa komunidad +1 ka adlaw sa edukasyon. Usa ka Katungdanan nga Rehabilitator (DR) magsugod sa mga katungdanan 1 ka oras human sa pagsubang sa adlaw (TT). Ang 'DR' adunay matag 2 ka oras matag 10 ka minuto (Toilet, pagkaon, ilimnon) buwag. Gi-confine si DR kay gabii. Sa ika-6 nga adlaw, 1 ka oras sa dili pa mosalop ang adlaw (TT) ang Rehabilitator gidala sa balay.

(TT) Time Triangle CG Bag-ong Panahon nga pagdumala

## Ang serbisyo sa komunidad sa Sentinel nagbantay alang sa imong hunahuna !!!

**Kapintasan** mao ang hulga **Hunonga ang Kapintasan** magsugod sa balay!

Tan-awa ang konsepto sa CG non Violence!

**Wali:** Dili ka magpatay! (tan-awa ang 1 Simbahan) May kalabotan nga

pagbasa: Hustisya, (tan-awa ang Komunidad) **Bag-ong panahon** pagdumala sa

oras Makalingaw nga mga tema sa adlaw, apil! **01.3.7.** Adlaw sa Shire CG

Kalender

**02.4.7.** Adlaw sa mga Biktima sa Krimen usa ka Memoryal CG Kalender



# Balay